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در دومین دوره میز کشوری صنعت طلا در اتاق بازرگانی اصفهان مطرح شد؛

اجرای تبصره 4 ماده 18 قانون مبارزه با قاچاق کالا برای صنعت طلا چالشآفرین است

در دومین دوره میز کشوری توسعه صنعت مصنوعات طلا، نقره، جواهر و سنگهای گرانبها که در اتاق بازرگانی اصفهان

برگزار شد، فعالان این صنعت خواستار به تعویق افتادن اجرای تبصره 4 ماده 18 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز تا انجام

کار کارشناسی و رفع ایرادات آن شدند.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان، محمدمهدی برادران معاون صنایع عمومی وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس میز کشوری توسعه صنعت مصنوعات طلا، نقره،

جواهر و سنگ های گرانبها در این نشست با بیان اینکه اجرای تبصره 4 ماده 18 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز در حوزه طلا تکلیف قانونی این وزارتخانه است، اظهار داشت: اگر

نقدی به این قانون وجود داشته باشد، به شیوه نامه و چگونگی اجرا برمی گردد. در اجرای این قانون به همراهی تولیدکنندگان، انجمن ها و اتحادیه های استانی نیاز داریم.

وی اجرای قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز را جزو اولویت های کشور دانست و ادامه داد: آمادگی داریم از نظرات و نکات اصلاحی پیشنهادی صنف طلا و جواهر بهره ببریم.

همچنین اتحادیه ها و انجمن های استانی باید در مبارزه با تقلب و قاچاق در این حوزه پیشگام باشند. در مجموع به نظر می رسد افزایش شفافیت در هر صنف و صنعت در

نهایت به سود همان صنعت و اقتصاد کشور خواهد بود.

نظرات بخش خصوصی در تدوین قوانین لحاظ شود

امیر کشانی رئیس پارلمان بخش خصوصی اصفهان نیز با بیان اینکه انتظار بخش خصوصی این است که طبق ماده ۲۴ قانون بهبود محیط کسب و کار پیش از تصویب قوانین

طرف مشورت تصمیم گیران و قانون گذاران قرار گیرند، گفت: بخش خصوصی تابع قوانین و دلسوز کشور است و اتحادیه ها و انجمن ها می توانند به تدوین قوانین و

دستورالعمل های جامع تر به منظور پیشبرد اهداف اقتصادی کشور کمک کنند.

وی افزود: فعالان صنعت طلا و جواهر انتظار دارند امنیت اطلاعات بارگزاری شده در سامانه جامع تجارت توسط سازمان های مربوطه تضمین شود. همچنین لازم است درباره

مالیات هایی که مربوط به سال های گذشته است، بر اساس نظرات و راهکارهای انجمن طلا تصمیم گرفته شود.

دلایل کاهش شدید صادرات طلای ایران

همچنین رسول کوهستانی، مدیرکل گمرکات استان نیز درباره آمار صادرات طلای اصفهان و کشور گفت: در سال 1401 میزان صادرات طلا 164 کیلوگرم بوده و این میزان در دو

ماه نخست سال جاری 16 کیلوگرم است که بیشتر این میزان از استان اصفهان صادر شده است. همچنین میزان صادرات زیورآلات طلا در سال 1401، 992 کیلوگرم و در دو ماه

نخست سال جاری 171 کیلوگرم بوده است. در حال حاضر صادرات طلا از کشور به حداقل ممکن رسیده که مقررات مخل تولید و صادرات، عدم اجرای تصمیمات ششمین جلسه

کارگروه توسعه صادرات، عدم وجود مقررات مشخص برای صادرات محصولات صنایع دستی دارای نقره یا سنگ های گرانبها و عدم اصلاح قانون درباره مصنوعات برگشتی از جمله

دلایل کاهش صادرات طلا، نقره، جواهر و سنگ های گرانبها از کشورمان است.

اجرای تبصره 4 ماده 18 قانون مبارزه با قاچاق کالا در حوزه طلا به تعویق بیفتد

فرهاد بهادر، دبیر انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان طلا ، جواهر، نقره و سنگ های قیمتی استان اصفهان نیز با بیان اینکه سهم کشورمان از صادرات 107 میلیارد دلاری دنیا در

سال 2021 تنها 0.1 درصد بود، تصریح کرد: میزان صادرات طلای کشورمان از 700 میلیون دلار در سال 2011 هم اکنون به صفر رسیده که علاوه بر تحریم های بین المللی ناشی

از مشکلات و موانع داخلی است.

وی ثبت اطلاعات موجودی طلا در سامانه جامع تجارت و اجرای تبصره 4 ماده 18 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، تأسیس شهرک طلای اصفهان، ابطال بخشنامه 3138 و

تأسیس بانک طلا را از جمله دغدغه های فعالان این صنعت در استان دانست و بر لزوم حفظ محرمانگی اطلاعات موجودی طلا در سامانه جامع تجارت تأکید کرد و پیشنهاد داد

اجرای این طرح تا انجام کار کارشناسی بیشتر و رفع ایرادات آن به تأخیر بیفتد.

همچنین در این نشست اجرای تبصره 4 ماده 18 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گامی در راستای ساماندهی بازار طلا، نقره، جواهر و سنگ های گرانبها عنوان شد و اقدامات

انجام شده در جهت ساماندهی و رفع مشکلات در حوزه های تولید، صادرات، واردات و زنجیره تأمین این صنعت تشریح گردید.

در بخش دیگری از این نشست نیز نمایندگان انجمن های استان های تهران، آذربایجان شرقی، یزد و خراسان رضوی و همچنین ادارات صمت این استان ها به بیان دیدگاه ها و

دغدغه های خود پرداختند که ضرورت بازنگری در تبصره 4 ماده 18 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، لزوم تسریع ایجاد شهرک های طلا در استان ها، آموزش به فعالان حوزه طلا و

جواهر درباره سامانه جامع تجارت، جلوگیری از افت تولید، تعطیلی واحدهای صنفی و فرار سرمایه از صنف طلا و جواهر و در نظر گرفتن نظرات بخش خصوصی در تدوین قوانین

و دستورالعمل ها از جمله این مباحث بود.
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